
PROTOKÓŁ NR XI/2025 

SESJI RADY POWIATU W POLICACH 

w dniu 24 kwietnia 2025 r. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Stan radnych w Radzie Powiatu w Policach          – 19 

Obecnych na sesji zgodnie z listą obecności       – 18 
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PRZEBIEG OBRAD 

 

Pkt 1. Otwarcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – O godz. 10.00 otworzył  

XI sesję Rady Powiatu w Policach.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Powitał zaproszonych gości,  

Panią Agnieszkę Niemczynowicz Pełnomocnika Ministra Klimatu i Środowiska do spraw 

utworzenia Parku Narodowego Doliny Dolnej Odry, Pana Pawła Wieczorkowskiego 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Policach. 

Pkt 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Stwierdził, że w obradach 

uczestniczy 18 radnych, a zatem wymagane quorum nie budzi wątpliwości.  

Wicestarosta Policki Damian Walczak – Przedstawił projekt uchwały dotyczący 

uzgodnienia granic Parku Narodowego Doliny Dolnej Odry. Poinformował, że park  

ma powstać zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów i wytycznymi Ministerstwa Klimatu 

i Środowiska. Obszar parku obejmie teren gminy Kołbaskowo (ok. 4000 ha), z wyłączeniem 

autostrady A6. Podkreślił, że utworzenie parku nie wpłynie na inwestycje budowlane. 

Wskazał na obecność przedstawicielki ministerstwa, Agnieszki Niemczynowicz, która udzieli 

odpowiedzi na pytania radnych. Wnioskował o wprowadzenie projektu uchwały do porządku 

obrad. 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 18 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach. 

 

 

Pkt 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Przedstawił porządek obrad.  

Zapytał, czy są jakieś uwagi do porządku obrad. Uwag nie zgłoszono. 

 

Porządek obrad X sesji Rady Powiatu w Policach w dniu 26 marca 2025 r.  

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu X sesji Rady Powiatu w Policach z dnia 26 marca 2025 r. 

5. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w Policach. 

6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Polickiego na 2025 rok (Nr druku: 1/XI/2025). 
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7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Polickiego na 2025 rok (Nr druku: 2/XI/25). 

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej Powiatu Polickiego na lata 2025-2040 (Nr druku: 3/XI/25). 

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie wskazania kandydata  

na przedstawiciela Zarządu Powiatu w Policach w sprawie komisji konkursowej  

(Nr druku: 1/X/25) 

9a. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie uzgodnienia granic Parku          

Narodowego Doliny Dolnej Odry (Nr druku: 5/XI/2025). 

10. „Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Przeciwdziałania Bezrobociu  

oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2021-2025 oraz działalności 

Powiatowego Urzędu Pracy w Policach w 2024 roku” 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

 

Pkt 4. Przyjęcie protokołu X sesji Rady Powiatu w Policach z dnia 26 marca 2025 r. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Stwierdził, iż nie wniesiono 

uwag do protokołu X sesji Rady Powiatu w Policach z dnia 26 marca 2025 r., w związku  

z tym zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu. 

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 18 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach. 

 

 

Pkt 5. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w Policach. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Poprosił Starostę o zabranie 

głosu. 

Starosta Policki dr Shivan Fate – Odniósł się do realizowanych inwestycji drogowych  

i infrastrukturalnych, w tym prowadzonych w Policach – na ulicach Cisowej i Nadbrzeżnej 

oraz do przywrócenia ruchu dwukierunkowego na wiadukcie w Przęsocinie. Koszt remontu 

przedmiotowego obiektu przekroczył pierwotne założenia i wyniósł 808 233,00 zł brutto. 

Kontynuowane są również roboty budowlane w ramach przebudowy drogi powiatowej  

w miejscowości Ustowo, obejmujące wykonanie kanalizacji deszczowej oraz usuwanie kolizji 

z istniejącą infrastrukturą techniczną, w tym z siecią gazową. W Grzepnicy trwa przetarg  

na budowę dwóch peronów autobusowych z przejściem dla pieszych. Planowana jest także 

budowa drogi pieszo-rowerowej Dobra–Lubieszyn–ul. Karpacka – złożono wniosek  

o wydanie decyzji ZRID (zezwolenie na realizację inwestycji drogowej), a wniosek  

o dofinansowanie do FEP (Fundusze Europejskie dla Polski) złożono 7 kwietnia.  

W Rzędzinach zakończono procedurę przetargową na dokumentację projektową – umowa  

ma zostać podpisana z firmą Via Projekt. W przypadku odcinka Stobno–Będargowo decyzja 
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ZRID została wydana 15 kwietnia. W maju ma zostać złożony wniosek do FEP w celu 

pozyskania dofinansowania. Cząstkowe remonty nawierzchni bitumicznych są prowadzone 

na bieżąco (m.in. Rzędziny–Stolec, Buk–Rzędziny, Kołbaskowo, Moczyły, Kamieniec, 

Pargowo, Rosówek). W zakresie projektów ponad drogowych, omówił o inicjatywę 

uruchomienia tramwaju wodnego Szczecin–Nowe Warpno–Świnoujście. Miasto Szczecin, 

gmina Nowe Warpno i Zarząd Województwa wyraziły zgodę na przekazanie 100 tys. zł  

dla Powiatu Polickiego na realizację tego zadania. Świnoujście także planuje przekazanie 

środków. Jeśli wszystkie uchwały zostaną przyjęte, projekt pod nazwą „Samorządowy szlak 

wodny” ma wejść w etap przetargowy na początku maja. Zapowiedział również, że Sejmik 

Województwa zajmie się uchwałą dotyczącą pomnika w Stolcu, której wartość wynosi  

150 tys. zł. Poinformował o planowanym dofinansowaniu w wysokości 40 000,00 zł  

z przeznaczeniem na infrastrukturę sportową – siłownię zewnętrzną przy Specjalnym 

Ośrodku Szkolno-Wychowawczym nr 1. Wniosek w tej sprawie został złożony, a temat 

będzie również przedmiotem obrad Sejmiku Województwa. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Otworzył dyskusję. Pytań  

i uwag nie zgłoszono. 

 

Pkt 6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Polickiego na 2025 rok (Nr druku: 1/XI/25). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Poprosił Skarbnik o zabranie 

głosu. 

Skarbnik Powiatu Polickiego Anna Piasecka-Grzegorek – Omówiła zmiany w budżecie 

Powiatu Polickiego, wprowadzone uchwałą. Dochody zwiększono o 1 009 748,09 zł, 

zmniejszono o 786 000,00 zł, a wydatki zwiększono o 171 649,94 zł. W efekcie zmniejszono 

deficyt budżetowy. Zmiany wynikają m.in. z przeniesienia rozliczeń za usługi Ośrodka 

Wsparcia – Dom dla Matek z Małoletnimi Dziećmi i Kobiet w Ciąży w Karwowie 

do Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Policach, który przejmie pełną ewidencję 

księgową tego zadania. Zwiększono dochody z tytułu niewykorzystanych wydatków 

niewygasających, m.in. z inwestycji dotyczącej peronów w Grzepnicy, gdzie przesunięto 

termin wykonania dokumentacji projektowej. Poinformowała, że do budżetu wraca kwota 

128 929,74 zł z niewykorzystanych wydatków niewygasających – 41 820,00 zł przeznaczono 

na perony w Grzepnicy, a 87 109,74 zł na przebudowę drogi powiatowej w Ustowie. 

Dodatkowo zwiększono dochody i wydatki Zespołu Szkół im. Ignacego Łukasiewicza  

w Policach o 18 716,00 zł z Krajowego Funduszu Szkoleniowego. Do budżetu wprowadzane  

jest końcowe rozliczenie projektu „Bądźmy Otwarci” realizowanego przez Zespół Szkół  

im. Ignacego Łukasiewicza w Policach w ramach programu Erasmus+. Do budżetu 

wprowadzono 76 102,35 zł po stronie dochodów i 24 044,20 zł po stronie wydatków. 

Pozostałe środki w wysokości nieco ponad 56 000,00 zł, które zostały wydatkowane w roku 

poprzednim z własnych środków, w tym roku zmniejszą deficyt. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zwrócił się z prośbą  

o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Marek Kaczyński – 

Poinformował, że komisja zajmowała się projektem uchwały i jednogłośnie była za. 
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Przewodnicząca Komisji Edukacji i Kultury Danuta Chylewska-Kęsy – Poinformowała,  

że komisja procedowała tą uchwałę i jednogłośnie ją przyjęła. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 

Rodzinnej Dorota Krzywicka – Poinformowała, że komisja jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Infrastruktury Tomasz Czubara – Poinformował, 

że komisja również pozytywnie zaopiniowała uchwałę. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Otworzył dyskusję. Pytań  

i uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zarządził głosowanie  

nad projektem uchwały (Nr druku: 1/XI/25). 

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 18 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie przez Radę Powiatu w Policach.  

 

Uchwała Nr XI/94/2025 

 

 

Pkt 7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Polickiego na 2025 rok (Nr druku: 2/XI/25). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Poprosił Skarbnik o zabranie 

głosu. 

Skarbnik Powiatu Polickiego Anna Piasecka-Grzegorek – Poinformowała, że uchwała 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Polickiego na 2025 rok 

wprowadza zmiany do załącznika nr 10, który zawiera wykaz zadań i przeznaczoną  

pulę środków na realizację tych zadań. W związku z kontynuacją rządowego programu 

przyznającego dodatkowe środki dla pracowników obszaru pomocy społecznej, Wojewoda 

Zachodniopomorski przyznał dotację na realizację tego celu. Dotacja obejmuje zarówno 

pracowników jednostek powiatowych, jak i organizacji pozarządowych realizujących zadania 

z obszaru pomocy społecznej. Zwiększono dotacje dla Ośrodka Wsparcia – Dom dla Matek  

z Małoletnimi Dziećmi i Kobiet w Ciąży w Karwowie oraz dla Szczecińskiego 

Stowarzyszenia „Złoty Wiek” o 89 610 zł, w związku z programem rządowym  

dla pracowników pomocy społecznej. Ponadto, w ramach programu „Za Życiem” przyznano 

dotację w wysokości 48 000 zł, z wymogiem wkładu własnego w wysokości 12 000 zł. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zwrócił się z prośbą  

o przedstawienie opinii komisji. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Marek Kaczyński – 

Poinformował, że komisja zajmowała się projektem tej uchwały, jednogłośnie i pozytywnie 

zaopiniowała projekt.  

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji i Kultury Danuta Chylewska-Kęsy – Poinformowała,  

że komisja zaopiniowała pozytywnie ten projekt. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 

Rodzinnej Dorota Krzywicka – Poinformowała, że komisja jednogłośnie i pozytywnie 

zaopiniowała projekt. 

 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Infrastruktury Tomasz Czubara – Poinformował, 

że komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Otworzył dyskusję. Pytań  

i uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zarządził głosowanie  

nad projektem uchwały (Nr druku: 2/XI/25). 

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 18 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie przez Radę Powiatu w Policach.  

 

Uchwała Nr XI/95/2025 

 

 

Pkt 8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Polickiego na lata 2025-2040 (Nr druku: 

3/XI/25). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Poprosił Skarbnik o zabranie 

głosu. 

Skarbnik Powiatu Polickiego Anna Piasecka-Grzegorek – Wyjaśniła, że zmiany  

w dochodach, wydatkach i wysokości deficytu wymagają również zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej, ponieważ w załączniku nr 1 wykazane są zarówno dochody,  

jak i wydatki, a w tej prognozie uwzględniane są także deficyt lub nadwyżka. W związku  

z tym, konieczne jest wprowadzenie odpowiednich zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. Poinformowała, że Wydział Finansów i Budżetu Starostwa Powiatowego  

w Policach przeprowadził szczegółową analizę łącznych nakładów finansowych ujętych  

w załączniku nr 2, który dotyczy wykazu przedsięwzięć. Nakłady te zostały zaktualizowane  

o rzeczywiście poniesione wydatki z lat ubiegłych. Wskazała, że w ramach omawianych 

zmian, zauważono, że zadanie realizowane przez Zespół Szkół im. Ignacego Łukasiewicza  

w Policach w ramach programu Erasmus+ zostało pominięte w Wieloletniej Prognozie 
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Finansowej. Po konsultacjach z Regionalną Izbą Obrachunkową, postanowiono uzupełnić 

prognozę o to zadanie, aby zapewnić zgodność zapisów z księgami rachunkowymi. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zwrócił się z prośbą  

o przedstawienie opinii komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Marek Kaczyński – 

Poinformował, że komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji i Kultury Danuta Chylewska-Kęsy – Poinformowała,  

że komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 

Rodzinnej Dorota Krzywicka – Poinformowała, że komisja jednogłośnie i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Infrastruktury Tomasz Czubara – Poinformował, 

że komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Otworzył dyskusję. Pytań  

i uwag nie zgłoszono. Zarządził głosowanie nad projektem uchwały (Nr druku: 3/XI/25). 

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 18 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie przez Radę Powiatu w Policach.  

 

Uchwała Nr XI/96/2025 

 

 

Pkt 9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie wskazania kandydata  

na przedstawiciela Zarządu Powiatu w Policach w składzie komisji konkursowej  

(Nr druku: 4/XI/25) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Poprosił Wicestarostę 

o zabranie głosu. 

Wicestarosta Policki Damian Walczak – Przedstawił projekt uchwały dotyczący wskazania 

kandydata na przedstawiciela Zarządu Powiatu w Policach do składu komisji konkursowej. 

Wyjaśnił, że zgodnie z przepisami prawa oświatowego, ponieważ kadencja obecnej  

Pani Dyrektor Zespołu Szkół im. Ignacego Łukasiewicza w Policach kończy się 31 sierpnia 

2025 roku, Rada Powiatu w Policach ma obowiązek wybrać jednego przedstawiciela Zarządu 

Powiatu do tej komisji, następnie zwrócił się do radnych o wskazanie odpowiedniego 

przedstawiciela do składu komisji, zapraszając jednocześnie do zadawania pytań. 

Radny Powiatu Polickiego Marek Arendt – Zaproponował, aby na wskazane stanowisko 

została powołana Przewodnicząca Rady Powiatu w Policach Danuta Chylewska-Kęsy. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zapytał, czy Przewodnicząca 

Rady Powiatu w Policach wyraża zgodę na tę propozycję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu w Policach Danuta Chylewska-Kęsy – Wyraziła zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zarządził głosowanie  

nad projektem uchwały (Nr druku:4/XI/25). 

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 17 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 1 

 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Uchwała została podjęta jednomyślnie przez Radę Powiatu w Policach.  

 

Uchwała Nr XI/97/2025 

 

 

Pkt 9a. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie uzgodnienia granic Parku 

Narodowego Doliny Dolnej Odry (Nr druku: 5/XI/2025). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Poprosił o zabranie głosu 

Panią Agnieszkę Niemczynowicz, Pełnomocnika Ministra Klimatu i Środowiska do spraw 

utworzenia Parku Narodowego Doliny Dolnej Odry. 

Prezentacja Pani Agnieszki Niemczynowicz  

Pełnomocnika Minsistra Klimatu i Środowiska do spraw  

Parku Narodowego Doliny Dolnej Odry 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Podziękował Pani 

Pełnomocnik za obszerne i merytoryczne wprowadzenie, a następnie otworzył dyskusję. 

Starosta Policki dr Shivan Fate – Podziękował pani Agnieszce za zaangażowanie  

i wieloletnią pracę na rzecz utworzenia Parku Narodowego Doliny Dolnej Odry, podkreślając, 

że od początku aktywnie uczestniczyła w procesie jego tworzenia. Zadeklarował pełne 

poparcie dla inicjatywy, zaznaczając, że ochrona przyrody to obowiązek wobec przyszłych 

pokoleń. Wskazał na zmiany klimatyczne, takie jak susze i pożary, jako dowód na potrzebę 

zwiększenia działań na rzecz środowiska. Przypomniał, że Dolina Dolnej Odry, obok Nowego 

Warpna, stanowi jedno z najpiękniejszych miejsc w powiecie i wymaga szczególnej troski. 

Podkreślił również, że mieszkańcy Gminy Kołbaskowo wyrazili poparcie dla utworzenia 

parku, a rolą radnych powiatowych jest potwierdzenie tej decyzji, aby umożliwić dalsze prace 

nad rozporządzeniem. Na zakończenie zaznaczył, że całym sercem popiera uchwałę  

w sprawie parku. 

Sesję opuścił Starosta Policki dr Shivan Fate.  

Od tej pory w obradach uczestniczy 17 radnych. 
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Radny Powiatu Polickiego Andrzej Bednarek – Odniósł się do wcześniejszej wypowiedzi 

Starosty, podkreślając, że również popiera utworzenie parku narodowego. Zaznaczył,  

że wszyscy obecni mają świadomość sytuacji, jednak przypomniał, że decyzje tego typu – 

podobnie jak wcześniejsze działania dotyczące obszarów Natura 2000 – mogą pociągać  

za sobą nie tylko pozytywne skutki, lecz również ograniczenia, których na etapie 

podejmowania decyzji nie zawsze jest się w pełni świadomym. Zadeklarował poparcie  

dla uchwały, jednocześnie wyrażając potrzebę jasności co do ewentualnych konsekwencji  

i sposobu ustalenia granic parku narodowego. 

Pełnomocnik Ministra Klimatu i Środowiska do spraw utworzenia Parku Narodowego 

Doliny Dolnej Odry Agnieszka Niemczynowicz – Podkreśliła, że większość ograniczeń  

już obowiązuje w ramach Natury 2000 i parku krajobrazowego, a park narodowy niewiele 

zmienia. Ograniczenia będą opisane w planie ochrony, w tym ścieżki, szlaki kajakowe  

i miejsca do wędkowania. Zawarto porozumienie z rybakami i wędkarzami. Z granic parku 

wyłączono newralgiczne obszary (autostrada, drogi, Odra), więc ruch drogowy i wodny  

się nie zmieni. Wskazała, że działalność gospodarcza i tak nie jest prowadzona  

na Międzyodrzu, bo to torfowisko uniemożliwiające inwestycje. 

Radny Powiatu Polickiego Andrzej Bednarek – Podziękował za wyjaśnienia i dopytał,  

czy formalne wyznaczenie granic parku nie ograniczy dostępności tego terenu. Wskazał,  

że z wypowiedzi wynika, iż osoby korzystające z obszaru w celach rekreacyjnych nadal będą 

miały taką możliwość. 

 

Pełnomocnik Ministra Klimatu i Środowiska do spraw utworzenia Parku Narodowego 

Doliny Dolnej Odry Agnieszka Niemczynowicz – Zaznaczyła, że ustanowienie parku 

narodowego nie tylko nie ograniczy dotychczasowej działalności rekreacyjnej, ale może 

również stworzyć nowe możliwości rozwoju — m.in. poprzez wzrost zainteresowania 

turystycznego i naukowego. Podkreśliła, że jako pierwszy park narodowy od ponad  

24 lat, obszar ten przyciągnie uwagę przyrodników, turystów i inwestorów w sektorze usług 

turystycznych, co może przełożyć się na rozwój lokalnych biznesów. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Jolanta Pisarska – Zapytała,  

czy bliskie sąsiedztwo Elektrowni Dolna Odra nie spowoduje w przyszłości konfliktów,  

np. oskarżeń o szkodzenie przyrodzie lub prób zamknięcia elektrowni w związku z polityką 

proklimatyczną. Wyraziła również wątpliwość co do poziomu poinformowania lokalnej 

społeczności, zwracając uwagę, że mieszkańcy Gryfina — położonego między planowanymi 

obszarami parku — wydają się lepiej zorientowani niż radni. 

 

Pełnomocnik Ministra Klimatu i Środowiska do spraw utworzenia Parku Narodowego 

Doliny Dolnej Odry Agnieszka Niemczynowicz – Zapewniła, że utworzenie Parku 

Narodowego Doliny Dolnej Odry nie wpłynie na funkcjonowanie Elektrowni Dolna Odra. 

Zaznaczyła, że inwestycje na tym obszarze już dziś podlegają ocenie oddziaływania  

na środowisko ze względu na istniejący obszar Natura 2000 — i że fakt wydania zgody  

na budowę nowych bloków gazowych potwierdza, iż działalność elektrowni nie jest 

blokowana przez obowiązujące formy ochrony. Odniosła się również do wątpliwości 

mieszkańców Gryfina, uznając je za naturalne. Jednocześnie zauważyła, że widać stopniową 

zmianę postaw i być może Gryfino szybciej niż zakładano dołączy do parku. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Policach Adam Pacholik – Zapytał o planowaną 

lokalizację siedziby dyrekcji parku narodowego oraz o przewidywany budżet na działalność 

parku. 
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Pełnomocnik Ministra Klimatu i Środowiska do spraw utworzenia Parku Narodowego 

Doliny Dolnej Odry Agnieszka Niemczynowicz – Odpowiedziała, że siedziba parku 

narodowego prawdopodobnie będzie w Kołbaskowie, choć decyzja jeszcze nie jest 

ostateczna. Co do budżetu, na pierwszy rok zaplanowano około 48 milionów złotych,  

a w projekcie ustawy znajduje się budżet na 10 lat. 

Radny Powiatu Polickiego Tomasz Czubara – Zapytał, czy park narodowy może wpłynąć 

na przyszłe inwestycje związane z użytkowaniem rzeki Odry, takie jak utwardzenia, 

zabezpieczenia brzegów, czy pogłębianie, oraz czy może to negatywnie wpłynąć na prace  

w nurcie rzeki lub na brzegach. 

Pełnomocnik Ministra Klimatu i Środowiska do spraw utworzenia Parku Narodowego 

Doliny Dolnej Odry Agnieszka Niemczynowicz – Wyjaśniła, że dyrektor parku narodowego 

ma kompetencje wyłącznie w granicach parku i jego otuliny. Odra Wschodnia 

i Odra Zachodnia zostały wyłączone z obszaru parku, więc dyrektor parku nie ma żadnych 

uprawnień, by opiniować lub wpływać na inwestycje w ich obrębie. Wszystkie działania  

w tych miejscach będą się odbywać na dotychczasowych zasadach. 

 

Radny Powiatu Polickiego Jacek Jekiel – Stwierdził, że z uwagą przysłuchuje  

się zgłaszanym wątpliwościom, odnosząc się do faktu, że po stronie niemieckiej park 

narodowy został utworzony w 1995 roku. 

 

Pełnomocnik Ministra Klimatu i Środowiska do spraw utworzenia Parku Narodowego 

Doliny Dolnej Odry Agnieszka Niemczynowicz – Wskazała, że choć w przestrzeni 

publicznej pojawiają się głosy, jakoby tworzenie parku narodowego przebiegało zbyt szybko, 

to faktyczne starania o jego utworzenie trwają już od ponad 35 lat. Dodała, że pierwotnie 

zakładano równoległe powstanie parków narodowych po stronie niemieckiej i polskiej – 

podczas gdy po stronie niemieckiej park został utworzony i funkcjonuje od wielu  

lat, po stronie polskiej proces ten wciąż nie został zakończony. 

 

Radny Powiatu Polickiego Jacek Jekiel – Podkreślił, że po niemieckiej stronie park 

narodowy funkcjonuje od 1995 roku. Podkreślił, że możliwy jest rozwój gospodarczy przy 

jednoczesnej ochronie środowiska. Wyraził nadzieję, że po stronie polskiej również  

 uda się dokończyć ten długoletni proces. Zasugerował, że wspólny, polsko-niemiecki park 

narodowy byłby bardziej efektywny i pozwoliłby ograniczyć koszty administracyjne. 

Wspomniał też o nowym moście pieszo-rowerowym nad Odrą jako przykładzie dobrej 

współpracy transgranicznej. 

Pełnomocnik Ministra Klimatu i Środowiska do spraw utworzenia Parku Narodowego 

Doliny Dolnej Odry Agnieszka Niemczynowicz – Podkreśliła, podkreśliła, że przyroda  

nie zna granic, a w Polsce mamy już sześć parków transgranicznych. Zauważyła, że niemiecki 

park narodowy współpracuje z Parkiem Krajobrazowym Doliny Dolnej Odry, realizując 

wspólne projekty. Wyraziła nadzieję, że współpraca ta będzie kontynuowana, a polski park 

przyciągnie turystów z Niemiec, gdzie ochrona przyrody ma niższy status. 

Radna Powiatu Polickiego Izabela Wesołowska-Kośmider – Podsumowała dyskusję, 

skupiając się na wodzie jako cennym zasobie. Wyraziła nadzieję, że utworzenie parku 

narodowego umożliwi odtworzenie przedwojennych urządzeń hydrotechnicznych w rejonie 

Międzyodrza, które zabezpieczały przeciwpowodziowo i regulowały miejsca zalewowe. 
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Pełnomocnik Ministra Klimatu i Środowiska do spraw utworzenia Parku Narodowego 

Doliny Dolnej Odry Agnieszka Niemczynowicz – Odpowiedziała, że ochrona przyrody 

może być połączona z odtwarzaniem urządzeń hydrotechnicznych, jednak szczegóły będą 

zależały od audytów przyrodniczych i inwentaryzacji, które są przeprowadzane na początku 

tworzenia parku narodowego. Zaznaczyła, że nie planuje się masowego udrażniania kanałów 

w Międzyodrzu, gdyż mogłoby to prowadzić do klęski ekologicznej. Zamiast tego 

zaplanowano pilotażowy projekt, który pozwoli sprawdzić skutki udrożnienia kanałów  

w wybranych miejscach, a jego efekty będą podstawą do kolejnych działań. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Podziękował Pani 

Pełnomocnik za szczegółowe przedstawienie problemu oraz radnym za ciekawe pytania  

i dyskusję. Dodał, że osobiście zazdrości Gminie Kołbaskowo, ponieważ uważa, że Polickie 

Łąki mogłyby również zostać objęte zakresem parku narodowego. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zarządził głosowanie  

nad projektem uchwały (Nr druku: 5/XI/25). 

 

 

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 14 

przeciw - 3 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

Uchwała została podjęta przez Radę Powiatu w Policach.  

 

Uchwała Nr XI/98/2025 

 

 

Przerwa 10 minut 

 

Sesję opuścił Radny Powiatu Polickiego Marek Kaczyński,  

Od tej pory w obradach uczestniczy 16 radnych. 

 

 

Pkt 10. „Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Przeciwdziałania 

Bezrobociu oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2021-2025  

oraz działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Policach w 2024 roku”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Poprosił o przedstawienie 

sprawozdania Pana Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Policach Pawła 

Wieczorkowskiego. 

Prezentacja Pana Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Policach  

Pawła Wieczorkowskiego 

oraz  

Zastępcy Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Policach  

Radosława Poziemskiego 



12 

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Policach Paweł Wieczorkowski – Podkreślił,  

że Powiatowy Urząd Pracy w Policach stawia na odpowiedź na lokalne potrzeby, zwłaszcza 

przedsiębiorców. Skupia się na byciu aktywną, obecną w każdej gminie oraz w przestrzeni 

społecznej, aby lepiej wspierać zarówno pracodawców, jak i osoby poszukujące pracy. Dodał, 

że celem jest, aby Urząd Pracy był instytucją nowoczesną i jak najbliżej potrzeb klientów.  

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Otworzył dyskusję.  

Radna Powiatu Polickiego Teresa Dera – Zapytała o konkretne problemy, z którymi boryka 

się Powiatowy Urząd Pracy w Policach, podkreślając, że choć przedstawiono dane o liczbie 

bezrobotnych to najbardziej interesują ją trudności, z jakimi urząd się zmaga. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Policach Paweł Wieczorkowski – Wskazał brak 

wystarczających środków finansowych na aktywizację bezrobotnych i wsparcie  

dla przedsiębiorców oraz niedobór pracowników, który utrudnia realizację wniosków 

składanych przez pracodawców. Wskazał, że środki finansowe dostępne w regionie  

są niewystarczające, a trudności kadrowe zmuszają do działań poza ewidencją osób 

bezrobotnych, by pomóc lokalnym przedsiębiorcom. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 

Rodzinnej Dorota Krzywicka – Podziękowała dyrektorowi za merytoryczną prezentację 

oraz za efektywne odpowiadanie na trudne pytania podczas komisji. Zaznaczyła, że ona oraz 

jej partnerzy z komisji są oddelegowani do Powiatowej Rady Rynku Pracy, dzięki czemu  

są na bieżąco z problemami Powiatowego Urzędu Pracy w Policach. Dodała również,  

że korzysta z różnych instrumentów, takich jak staże czy roboty publiczne, i jest z tego 

zadowolona jako pracodawca. Na koniec podziękowała za współpracę z ośrodkami pomocy 

społecznej. 

Członek Zarządu Powiatu w Policach Jacek Fabisiak – Podziękował dyrektorowi za jego 

pracę. Zaznaczył, że jako Przewodniczący Powiatowej Rady Rynku Pracy, od kilku miesięcy 

ma bliższy kontakt z problemami urzędów pracy i wyraża uznanie za pomoc, jaką urząd 

oferuje osobom poszukującym zatrudnienia. Wspomniał o współpracy z Niemcami  

i możliwościach pracy na niemieckim rynku, a także podkreślił znaczenie staży i robót 

publicznych. Zauważył, że osoby zatrudnione w Starostwie Powiatowym w Policach  

są wartościowe, posiadają odpowiednie umiejętności i kwalifikacje, za co serdecznie 

podziękował dyrektorowi. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Podziękował dyrektorowi 

Pawłowi Wieczorkowskiemu oraz jego zastępcy Radosławowi Poziemskiemu. Pokreślił,  

że cieszy go fakt, iż dyrektor angażuje swoją załogę do prezentacji, co świadczy  

o profesjonalizmie w zarządzaniu.  

Pkt 11. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Otworzył dyskusję.  

 

Przewodniczący Komisji Promocji, Rozwoju, Sportu i Turystyki Zbigniew Pokrzywiński 

– Zgłosił dwie interpelacje. Pierwsza dotyczy stworzenia stacji ładowania samochodów 

elektrycznych przy Starostwie Powiatowym w Policach, aby ułatwić ładowanie pojazdów 

osobom przyjeżdżającym z całego powiatu po dowody rejestracyjne i paszporty. Druga 

interpelacja odnosi się do propozycji utworzenia punktów ładowania rowerów elektrycznych 
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w każdej gminie powiatu, zauważając rosnącą liczbę rowerów elektrycznych, szczególnie 

wśród seniorów. Zaproponował, aby takie stacje powstały w miejscach turystycznych, takich 

jak Nowe Warpno, Kołbaskowo, gmina Dobra i Policach, wspierając turystykę rowerową  

w regionie. 

 

Na Sesję wrócił Radny Powiatu Polickiego Marek Kaczyński,  

Od tej pory w obradach uczestniczy 17 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zaznaczył, że interpelacja 

radnego Pokrzywińskiego dotyczy nie tylko Powiatu Polickiego, ale również gmin, które 

miałyby partycypować w kosztach stworzenia punktów ładowania rowerów elektrycznych  

i samochodów elektrycznych. 

 

Przewodniczący Komisji Promocji, Rozwoju, Sportu i Turystyki Zbigniew Pokrzywiński 

– Wskazał, że istnieją różne projekty, z których można skorzystać w celu realizacji tych 

interpelacji dotyczących punktów ładowania. 

 

Członek Zarządu Powiatu w Policach Jacek Fabisiak – Poinformował, że stacja ładowania 

pojazdów elektrycznych zostanie zainstalowana po lewej stronie parkingu przy głównym 

wejściu do Starostwa Powiatowego w Policach, w ramach inwestycji związanej  

z fotowoltaiką. Dwa stanowiska do ładowania pojazdów będą zlokalizowane w pobliżu tych 

instalacji. Podkreślił również, że pomysł dotyczący stacji ładowania rowerów elektrycznych 

jest wartościowy i zostanie poddany dalszej analizie. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Policach Adam Pacholik – Zapytał Zarząd Powiatu 

w Policach o postępy w sprawie porozumienia międzygminnego dotyczącego porządku  

na ulicach Wyszyńskiego i Piłsudskiego. Zwrócił uwagę, że dla mieszkańców kwestia  

ta jest istotna, a granice właścicieli tych ulic nie zostały wyraźnie określone. Zapytał,  

czy porozumienie jest już na etapie realizacji, czy wciąż trwa jego przygotowanie. 

Wicestarosta Policki Damian Walczak – Odpowiedział, że prowadzone są rozmowy  

z gminą Police na temat porozumienia dotyczącego porządku na ulicach, które funkcjonowało 

w ubiegłych latach. Zaznaczył, że celem tych rozmów jest przywrócenie współpracy,  

aby ulice były czyste i utrzymywane na bieżąco. Dodał, że Powiat Policki ma podpisane 

umowy z wykonawcami na utrzymanie czystości na drogach powiatowych. 

Pkt 12. Wnioski i oświadczenia radnych 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Odczytał wniosek  

i oświadczenie radnych dotyczące uchwały Nr XIII/71/24 z dnia 20 grudnia 2024 roku, która 

dotyczyła Młodzieżowej Rady Powiatu Polickiego oraz nadania jej statutu. Przypomniał,  

że zgodnie z brzmieniem statutu, kandydatury na członków Młodzieżowej Rady Powiatu będą 

rozpatrywane przez kapitułę składającą się z przedstawicieli Rady Powiatu i Zarządu 

Powiatu. Starosta Policki zwrócił się z prośbą o delegowanie dwóch przedstawicieli Rady 

Powiatu do uczestnictwa w pracach kapituły w celu wyłonienia składu Rady, po czym 

zapytał, czy radni mają propozycje kandydatur do tej Rady. 

Radny Powiatu Polickiego Marek Arendt – W imieniu Klubu Radnych Koalicja 

Obywatelska, Trzecia Droga zgłosił dwie propozycje kandydatur do kapituły Młodzieżowej 

Rady Powiatu rekomendując Radną Dorotę Krzywicką oraz Radną Jolantę Pisarską. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zapytał, czy Radna Jolanta 

Pisarska oraz Radna Dorota Krzywicka wyraża zgodę na tę propozycję. 

 

Radna Powiatu Polickiego Jolanta Pisarska oraz Radna Powiatu Polickiego Dorota 

Krzywicka – wyraziły zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zarządził głosowanie  

nad zgłoszonymi kandydaturami. 

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 15 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 2 

 

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 

Radna Powiatu Polickiego Teresa Dera – Zgłosiła wniosek dotyczący bezpieczeństwa  

na ścieżce rowerowej Głębokie-Dobra. Zwróciła uwagę na niebezpieczne miejsce 

naprzeciwko wjazdu do Zakładu Aktywności Zawodowej, które nie jest odpowiednio 

zabezpieczone. Poinformowała, że mieszkańcy wielokrotnie zgłaszali jej obawy  

o to newralgiczne miejsce, gdzie samochody poruszają się z dużą prędkością. Zapytała,  

czy możliwe jest wprowadzenie ulepszeń, takich jak barierki ochronne, mimo, ze projekt 

ścieżki jest w fazie realizacji. Zaznaczyła, ze mieszkańcy oczekują odpowiedzi na piśmie  

w tej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zaznaczył, że wniosek Radnej 

Powiatu Polickiego Teresy Dery w sprawie bezpieczeństwa na ścieżce rowerowej Głębokie-

Dobra powinien zostać złożony w formie pisemnej. 

 

Dyrektor Wydziału Dróg Publicznych Magdalena Sochanowska – Poinformowała,  

że przeprowadzono rozmowę telefoniczną z przedstawicielami gminy Dobra oraz dokonano 

analizy miejsca, w którym postulowano montaż bariery ochronnej. Wyjaśniła,  

że obowiązujące przepisy dotyczące skrajni jezdni i ścieżki rowerowej nie pozwalają  

na zamontowanie bariery w proponowanej lokalizacji. Realizacja inwestycji wymagałaby 

zmiany w przebiegu i poszerzenia ścieżki, co wiązałoby się z jej całkowitą przebudową oraz 

znacznymi kosztami. Dodatkową trudność stanowi obecność skarpy, co jeszcze bardziej 

zwiększałoby nakłady finansowe. Podkreśliła, że ze względu na ograniczoną szerokość w tym 

miejscu nie ma fizycznej możliwości zamontowania bariery – wymaga ona odpowiedniego 

odstępu zarówno od jezdni, jak i od strony użytkowników ścieżki. 

Radna Powiatu Polickiego Teresa Dera – Zwróciła uwagę, że odpowiedź uzyskana przez 

Dyrektor Wydziału Dróg Publicznych opierała się wyłącznie na rozmowie telefonicznej,  

a nie na oficjalnym stanowisku gminy Dobra. Zasugerowała, że sprawa nie została 

dostatecznie przeanalizowania. 

Dyrektor Wydziału Dróg Publicznych Magdalena Sochanowska – Zaznaczyła, że dalsze 

działania w tej sprawie należy kierować do Wydziału Dróg Publicznych Starostwa 

Powiatowego w Policach. 
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Radny Powiatu Polickiego Andrzej Bednarek – Zwrócił uwagę, że inwestycja została 

zrealizowana na drodze powiatowej, jednak jej finansowanie w całości zapewniła gmina 

Dobra. Podkreślił, że z formalnego punktu widzenia sprawę należałoby rozpatrywać, 

uwzględniając kwestie związane z odpowiedzialnością za realizację i utrzymanie inwestycji. 

 

Pkt 13. Zamknięcie obrad 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – O godz. 12:00 stwierdził,  

że porządek obrad XI sesji Rady Powiatu w Policach został wyczerpany. Przypomniał  

o obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego do dnia 30 kwietnia 2025 r. według stanu 

na dzień 31 grudnia 2024 r. oraz o terminie kolejnej sesji w dniu 28 maja 2025 r. Podziękował 

radnym i członkom Zarządu Powiatu w Policach za udział i ogłosił zamknięcie sesji. 

Protokołowała                                               Przewodniczący Rady Powiatu Policach 

 

 

     Paulina Wiercioch                                            Janusz Szwyd 

 

 

 

Transmisja obrad XI sesji Rady Powiatu w Policach jest dostępna pod adresem:  

 

https://esesja.tv/transmisja/67422/nagranie-xi-sesji-rady-powiatu-w-policach-z-dnia-24-

kwietnia-2025-r.htm  

https://esesja.tv/transmisja/67422/nagranie-xi-sesji-rady-powiatu-w-policach-z-dnia-24-kwietnia-2025-r.htm
https://esesja.tv/transmisja/67422/nagranie-xi-sesji-rady-powiatu-w-policach-z-dnia-24-kwietnia-2025-r.htm

